

نبذة تعريفية

استاذ مشارك بقسم المحاسبة – مدرب معتمد عالميا- مراجع قانوني بترخيص – شغلت عدة مناصب ادارية متزوجة وام لأربعة

المؤهلات

- دكتوراه في المحاسبة والتمويل من جامعة السودان للعلوم والتكنولوجيا 2009 .
- ماجستير في المحاسبة والتمويل من جامعة السودان للعلوم والتكنولوجيا 2002 .
- بكالوريوس في المحاسبة من جامعة القاهرة، الخرطوم 1986 .
- الشهادة زمالة المحاسبين الاساسية للمحاسبة من جمعية المحاسبين العالمية المحدودة في 1978
- الشهادة زمالة المحاسبين الوسيطة للمحاسبة من جمعية المحاسبين العالمية المحدودة في 1979
- شهادة احترافية التدريب في عام 2009 من المنظمة العالمية InWEnt
- شهادة تدريب المدربين من الأردن
- شهادة تدريب المدربين من جنوب أفريقيا
- شهادة المدرب المحترف المعتمد من المركز الكندي للتدريب

الاهتمامات البحثية

الاهتمام بالبحوث في المجال المالي ومجال بحوث المرأة

النشر العلمي

- وضع منهج رابطة المرأة العاملة ضمن لجنة مكونة بقرار وزاري.
- وضع منهج منسقية المرأة في الخدمة الوطنية.
- وضع منهج دبلوم المدرب المحترف المعتمد.
- ورقة علمية عن ادماج النوع في التخطيط - مؤتمر ولاية الخرطوم للرعاية الاجتماعية. 2009
- ورقة علمية عن ادارة وتمويل المشروعات الصغيرة - مؤتمر الزراعة بولاية نهر النيل الدامر 2009
- قياس اثر التدريب المحاسبي علي ترقية الاداء المالي منشورة بمجلة السودان للإدارة والتنمية(25)2013م.
- متطلبات الافصاح المحاسبي لأغراض التحليل المالي للشركات مجلة السودان للإدارة والتنمية-منشورة بمجلة السودان للإدارة والتنمية(27)2017م.
- دور الرقابة المالية والياتها في مكافحة انواع الفساد المالي منشورة ضمن محتويات العدد (28) بمجلة السودان للإدارة والتنمية

الأنشطة الأخرى

في مجال الاستشارات و التدريبي المالي والاداري

- ❖ نظام تقييم الأداء " لشركة الاتصالات الوطنية (السودان- - - 2008)
- ❖ استشارة الهيكل التنظيمي للشركة السودانية لتوزيع الكهرباء -المحدودة 2013 م.
- ❖ استشارة تقييم منهج منسقيه المرأة في الخدمة الوطنية.
- ❖ استشارة جامعة ام درمان الاهلية (تعددا) ، مراجعة من انبات الجامعة،

Name: Nagat Ali Eltoum Hamid

Department: Accounting

Tel: 1538

E-mail : nahamid@nu.edu.sa

Web Site (Optional) :

Personal Picture

Professional Summary

Associate Professor, Department of Accounting - Internationally Certified Trainer - Legal Auditor with license (Sudan) - I held several administrative positions. Married and mother of four

Qualifications

-
- Ph.D. in Accounting & Finance Sudan University of Science & Technology 2009
 - M.Sc. in Accounting & Finance Sudan University of Science & Technology Oct. 2002
 - B.Sc. In Accounting Cairo University –Khartoum 1986
 - Advanced Diploma in Computerized Accounting – Tutor Computer Institute for Computer Studies- 2008
 - International Trainer Certificate of proficiency in advanced facilitation and training 2007 Inwent
 - General Education Atbara Comboni School 1980
 - Foundation Examination in Book-Keeping1978 The International Association of Book-Keepers Ltd
 - Intermediate Examination in Book-Keeping1979 The International Association of Book-Keepers Ltd

Research Interests

Interest in research in the financial field and the field of women's research

Publications

-
- Develop the approach of the Association of Working Women within a committee formed by ministerial decision.
 - Develop a women's coordinator approach to national service.
 - Develop a certified professional trainer diploma curriculum.
 - Scientific Paper on Gender Integration in Planning - Khartoum State Conference on Social Welfare
 - Scientific paper on the management and financing of small projects - Agriculture Conference in the state of the River Nile- Damer 2009
 - Measuring the impact of accounting training on the promotion of financial performance published in the Sudan Journal of Management and Development (25) 2013.
 - Accounting disclosure requirements for the purposes of financial analysis of companies - published in the Sudan Journal of Management and Development (27) 2017.
 - The role of financial control and its mechanisms in combating types of financial corruption published in the Sudan Journal of Management and Development (28)

Other Activities:

Consultancy & Financial and administrative training

- “The Performance appraisal System”- for National Telecom. Corporation -2008
- Course evaluation pilot national curriculum Coordination office of women in the national service.